

- If a seafarer is unable to apply for a new CoC in his home country, he must request a written statement from the relevant administration of the home country stating the extension of the validity of the original CoC for a limited period of months. After reviewing of such a Statement, a Certificate of Receipt of Application is issued to allow the seafarer to continue to work on board a Saudi Ship.
- If the issuing administration of a seafarer's national CoC grants a general extension of the validity of the national CoCs, the validity of the Saudi endorsement issued based on the current CoC will automatically be considered extended accordingly. In this case, it is not be required to submit an application.

B. Issue of a new Endorsement:

Any application for an Endorsement attesting the recognition of a new seafarer's CoC can be made through the email (m.t.s@tga.gov.sa) by submission of the following documents:

- Application Form (A copy is enclosed)
- Copy of Seafarer's CoC.
- Copy of Tanker certificates (if any).
- Copy of a valid medical certificate.

After reviewing of the above documents, a Certificate of Receipt of Application will be issued to the to the seafarer valid for a period of 3 months.

2. Extension of the Validity of Saudi Seaman's Book and Medical Fitness Certificate

The validity of a Saudi seaman's book and Medical Fitness certificate which will expire before June 30th, 2020, are granted an extended validity of 3 months (from date of expiry).

Maritime Transport Sector Transport General Authority

This Circular is issued electronically. Authentication can be obtained from:

(m.t.s@tga.gov.sa)

- إن كنت غير قادر على طلب الحصول على شهادة كفاءة بحرية في وطنه فيجب عليه طلب إفادة خطية من الإدارة المختصة في البلد الأصلي لتتضمن معلوماته عن صلاحيته شاهدة الكفاءة الأصلية لفترة محدودة من الأشهر. وبعد مراجعة هذه الإفادة، يتم إصدار شهادة لتتلاءم للطب للسماح للبحار بمواصلة العمل على متن سفينة سعودية.
- إذا فُحِت إدارة إصدار شهادة الكفاءة للوطن الأصلي بحارت مبدئياً عام الصلاحيته شهادات الكفاءة الوطنية فسيتم بمسئولية الهيئة، لتعتبر صلاحيته الإقرار للسعودي لصاحبيناء على شاهدة الكفاءة الحالية ممددة فوق الحد الكفائي هذه الحالة، لا يُطلب فيه تقديم طلب.

بإصدار إقرار جديد:

يُمكن تقديم أي طلب للحصول على إقرار يؤكد الاضطراف بشهادة كفاءة بحرية في البريد الإلكتروني (m.t.s@tga.gov.sa) من خلال تقديم المستندات التالية:
- نموذج طلب (مرفق نسخة)
- نسخة من شهادة الكفاءة للبحار.
- نسخة من شهادات النقل (إن اقتضى الأمر).
- نسخة من شهادة طبية سارية المفعول.
بعد مراجعة المستندات المذكورة أعلاه سيتم إصدار شهادة لتتلاءم الطب لى للبحار صلاحية لمدة 3 أشهر.

2. إتداد في صلاحيته الجواز البحري للسعودي وشهادة اللياقة الطبية

تمنح لجواز بحري للسعودي وشهادة اللياقة الطبية التي تنتهي في 30 يونيو 2020 تمديد في صلاحيته لمدة 3 أشهر (من تاريخ انتهاءها).

قطاع النقل البحري

الهيئة العامة للنقل

تم إصدار هذا التعديل الإلكتروني، يمكن التحقق منه من: